

PRAYERS

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Eighteenth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following petitions, presented on Thursday, May 16, 1985, meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petitions presented by the honourable Members for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis), Hamilton Mountain (Mr. Deans), Regina East (Mr. de Jong), Thunder Bay—Nipigon (Mr. Epp) and Ottawa Centre (Mr. Cassidy) concerning the closing of the National Postal Museum.

The honourable Member for Glengarry—Prescott—Russell (Mr. Boudria) presented six petitions;

The honourable Member for Kamloops—Shuswap (Mr. Riis) presented a petition; and

The honourable Member for Quebec East (Mr. Tremblay) presented a petition.

The House resumed debate on the motion of Mr. Wise, seconded by Mr. Bissonnette,—That Bill C-25, An Act to amend the Agricultural Stabilization Act, be now read a second time and referred to the Standing Committee on Agriculture.

And debate continuing;

At 4.00 o'clock p.m., the House proceeded to the consideration of Private Members' Business pursuant to Standing Order 18(5).

By unanimous consent, the House proceeded to Notice No. 182.

Mr. Edwards, seconded by Mrs. Duplessis, moved,—That, in the opinion of this House, the *Constitution Acts, 1867 to 1982*, should be amended in order to reform the Senate of Canada so that its membership is elected by the Canadian people and equal in representation of the provinces, thereby ensuring that the Senate of Canada would become an effective legislative body.—(*Private Members' Business No. 182*).

And debate arising thereon;

The hour for Private Members' Business expired.

Changes in Committee Membership

Notice having been filed pursuant to Standing Order 69(4)(b), membership of Committees was amended as follows:

Mr. de Jong for Mr. Blaikie (alternate) on the Standing Committee on Fisheries and Forestry;

PRIÈRE

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent dix-huitième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que les pétitions suivantes, présentées le jeudi 16 mai 1985, sont conformes aux exigences du Règlement quant à la forme:

- les pétitions présentées par les honorables députés de Kamloops—Shuswap (M. Riis), Hamilton Mountain (M. Deans), Regina-Est (M. de Jong), Thunder Bay—Nipigon (M. Epp) et Ottawa-Centre (M. Cassidy) sur la fermeture du Musée national des Postes.

L'honorable député de Glengarry—Prescott—Russell (M. Boudria) présente six pétitions;

L'honorable député de Kamloops—Shuswap (M. Riis) présente une pétition; et

L'honorable député de Québec-Est (M. Tremblay) présente une pétition.

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. Wise, appuyé par M. Bissonnette,—Que le projet de loi C-25, Loi modifiant la Loi sur la stabilisation des prix agricoles, soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité permanent de l'agriculture.

Le débat se poursuit;

A seize heures, la Chambre aborde l'étude des affaires émanant des députés, conformément à l'article 18(5) du Règlement.

Du consentement unanime, la Chambre aborde l'avis numéro 182.

M. Edwards, appuyé par M^{me} Duplessis, propose,—Que, de l'avis de la Chambre, on devrait modifier les *Lois constitutionnelles de 1867 à 1982* afin de réformer le Sénat du Canada pour assurer que ses membres soient élus par la population canadienne et que les provinces y soient représentées également, afin que le Sénat du Canada devienne un organe législatif efficace.—(*Affaires émanant des députés n° 182*).

Il s'élève un débat;

L'heure réservée aux affaires émanant des députés est expirée.

Modifications de la composition des comités

Avis ayant été déposé conformément à l'article 69(4)b) du Règlement, la liste des membres des comités est modifiée, ainsi qu'il suit:

M. de Jong en remplacement de M. Blaikie (substitut) sur la liste des membres du Comité permanent des pêches et des forêts;